



+November 16, 2023

Dear Sisters and Brothers in Christ,

Peace of our Lord be with each of you!

After a month in Rome for the global synod I was energized, yet eager to return home. Sitting at tables praying and listening to people from around the world was a very intense, prayerful and exhilarating experience. What struck me most was that we were living out a synodal experience of truly listening to understand – not to respond or build upon – but to truly listen to each other and ultimately to listen for the Holy Spirit.

While I was listening for the Holy Spirit at the global synod, the people in the Archdiocese of Seattle were encountering each other and the Holy Spirit during the Partners of the Gospel public input sessions. Using a synodal listening model, these input sessions invited people to pray, listen and share their hopes, fears and ideas related to the proposed parish families.

I am incredibly grateful for the input we received – and humbled by the engagement from the people of God. In all we received over 3,000 pages of feedback from more than 700 input session reports and 800 online responses.

Despite what some may think, we are truly listening. The proposed parish families are in no way “a done deal.” In fact, the opposite is true. Your feedback was reviewed extensively. Because of your input, proposed changes emerged for 25 parish families. The parishes that have a possible change will have a second round of consultation in December on the newly proposed parish family configuration.

We pray that the Holy Spirit continues to guide our discernment so that we can follow where God is leading us in this process. Our goal is to encounter Christ, accompany each other and live the joy of the Gospel. As we restructure and renew our parishes, may we be compelled by our Baptismal dignity to live our faith more fully and carry Christ into the world.

I am grateful to everyone who played a role in this historic process – from planning the sessions, training volunteers, leading the small groups, writing the reports and more. Thank you for sharing your time and talents, which are a true gift to your parish community and the local Church.

Again, I give thanks to God for the incredible participation in the consultation process. Thank you for your engagement and continued prayers for this effort. Please keep praying for this renewal effort. As always, I remain,

In the Heart of Christ,

Most Rev. Paul D. Etienne, DD, STL  
Archbishop of Seattle



16 de noviembre de 2023

Queridos hermanos y hermanas en Cristo:

La paz de nuestro Señor esté con cada uno de ustedes!

Luego de un mes en Roma para el sínodo global, me sentí vigorizado, aunque ya listo para regresar a casa. Pasar tiempo a la mesa, orando y escuchando a personas de todo el mundo fue una experiencia muy intensa, piadosa y vivificante. Lo que más me impresionó fue que estábamos viviendo una experiencia verdaderamente sinodal de escucha atenta para comprender, no para responder o acotar algo, sino para realmente escucharnos unos a otros y, finalmente, escuchar al Espíritu Santo.

Mientras yo escuchaba lo que el Espíritu Santo decía en el sínodo global, las personas en la Arquidiócesis de Seattle estaban reuniéndose y encontrando al Espíritu Santo durante las sesiones de escucha de la fase de consulta pública de Compañeros en el Evangelio. Utilizando un modelo de escucha sinodal, estas sesiones invitaron a las personas a orar, escuchar y compartir sus esperanzas, miedos e ideas relacionadas con las familias de parroquias propuestas.

Me siento increíblemente agradecido por los aportes recibidos, y honrado por la participación del pueblo de Dios. En total, recibimos más de 3000 páginas de opiniones contenidas en más de 700 reportes y 800 respuestas en línea.

A pesar de lo que algunos puedan pensar, realmente estamos escuchando. Las familias de parroquias propuestas no son un “hecho consumado”, sino todo lo contrario. Sus aportes fueron revisados exhaustivamente, y gracias a ello surgieron cambios para 25 familias de parroquias. Las parroquias con posibles cambios pasarán por una segunda ronda de consultas en diciembre sobre la nueva configuración de familia de parroquias.

Oramos para que el Espíritu Santo continue guiando nuestro discernimiento para que podamos seguir el camino por el que Dios desea conducirnos en este proceso. Nuestro objetivo es encontrar a Cristo, acompañarnos unos a otros y vivir la alegría del Evangelio. Al restructuring y renovar nuestras parroquias, debemos sentirnos impulsados por nuestra dignidad bautismal para vivir nuestra fe más plenamente y llevar a Cristo al mundo.

Estoy agradecido con todos los que desempeñaron un papel en este proceso histórico, desde la planificación de las sesiones hasta la capacitación de los voluntarios; liderando pequeños grupos, escribiendo reportes y mucho más. Gracias por compartir su tiempo y talento, que son un verdadero don para su parroquia y comunidad y para la Iglesia local.

Nuevamente, agradezco a Dios por la increíble participación en este proceso de consulta. Gracias por su compromiso y continuas oraciones por esta iniciativa. Por favor, sigan orando por este esfuerzo de renovación. Como siempre, permanezco  
En el Corazón de Cristo,



Rvdmo. Paul D. Etienne, DD, STL  
Arzobispo de Seattle